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Protokół z XIV Sesji 

Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój 

z dnia 29 marca 2016r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli Radni oraz zaproszeni goście i mieszkańcy wg 

załączonych list obecności.  

 

Porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja o wynikach wyborów uzupełniających do Rady Gminy Goczałkowice-

Zdrój, złożenie ślubowania przez Radną wybraną w wyborach uzupełniających. 

5. Pisemne zgłaszanie interpelacji. 

6. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/89/2015 Rady Gminy 

Goczałkowice-Zdrój z dnia 22.12.2015r, w sprawnie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2016-2023. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Gminy Goczałkowice-Zdrój 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Gminy Goczałkowice-Zdrój 

c) zawarcia porozumienia z Gminą Miedźna o powierzenie Gminie Miedźna zadania 

publicznego w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Goczałkowice-Zdrój opieką i 

usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Grzawie 

d) wyrażenia zgody na podjęcie współdziałania z innymi gminami 

e) nawiązania współpracy pomiędzy Gminą Goczałkowice-Zdrój a Gminą Plößerg 

(Niemcy) 

f) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój w roku 2016 

8. Odpowiedzi na interpelacje 

9. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 

10. Wolne głosy i wnioski 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

 

XIV Sesję Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr 

Jacek. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Po przywitaniu zebranych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność 

obrad – obecnych 15 Radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że posiedzenie zostanie poszerzone o punkt 7g. 

– odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał zmianę porządku obrad pod głosowanie. 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 0 

Zmianę porządku obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój po przegłosowanej zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja o wynikach wyborów uzupełniających do Rady Gminy Goczałkowice-

Zdrój, złożenie ślubowania przez Radną wybraną w wyborach uzupełniających. 

5. Pisemne zgłaszanie interpelacji. 

6. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/89/2015 Rady Gminy 

Goczałkowice-Zdrój z dnia 22.12.2015r, w sprawnie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2016-2023. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Gminy Goczałkowice-Zdrój 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Gminy Goczałkowice-Zdrój 

c) zawarcia porozumienia z Gminą Miedźna o powierzenie Gminie Miedźna zadania 

publicznego w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Goczałkowice-Zdrój opieką i 

usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Grzawie 

d) wyrażenia zgody na podjęcie współdziałania z innymi gminami 

e) nawiązania współpracy pomiędzy Gminą Goczałkowice-Zdrój a Gminą Plößerg 

(Niemcy) 

f) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój w roku 2016 

g) odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

8. Odpowiedzi na interpelacje 

9. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 

10. Wolne głosy i wnioski 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

 

Następnie Przewodniczący poprosił Radnych o głosowanie w sprawie przyjęcia 

protokołu z XIII sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 23.02.2016r. 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 2 
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Ad. 4. Informacja o wynikach wyborów uzupełniających do Rady Gminy Goczałkowice-

Zdrój, złożenie ślubowania przez Radną wybraną w wyborach uzupełniających 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poprosił przewodniczącą gminnej komisji wyborczej – 

Panią Annę Mrzyk o odczytanie wyników wyborów uzupełniających do Rady Gminy 

Goczałkowice-Zdrój w okręgu wyborczym Nr 3 zarządzonych na dzień 20 marca 2016 roku. 

 

 Pani Mrzyk poinformowała, że w wyborach uzupełniających na radnego startowały 

trzy osoby. Ogierman Izabela Wiesława, zgłoszona przez KWW Jedność mieszkańców;  

Kost Grzegorz Józef, zgłoszony przez KWW Mieszkańcy z inicjatywą; Waliczek Grażyna 

Maria, zgłoszona przez KWW Grażyny Waliczek. Poinformowano, że uprawnionych do 

głosowania było 279 osób natomiast liczba wyborców, którzy wzięli udział w głosowaniu 

wyniosła 44 osoby, zatem frekwencja wyniosła 15,77%. Największą liczbą głosów w 

wyborach otrzymała Pani Ogierman Izabela Wiesława, co pozwoliło jej na uzyskanie 

mandatu radnej.  

 

 Po odczytaniu wyników wyborów uzupełniających do Rady Gminy, Pani Mrzyk 

wręczyła Radnej Izabeli Ogierman zaświadczenie o wyborze na radną. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił wszystkich o powstanie, a nową Radną o złożenie 

uroczystego ślubowania. 

 

Ad. 5. Pisemne zgłaszanie interpelacji 

 

 Radny Zbigniew Jacek złożył interpelację w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytania 

dotyczące Uzdrowiska w Gminie Goczałkowice-Zdrój. 

 

Radna Małgorzata Paszek złożyła interpelację w sprawie planowania 

zagospodarowania terenu obok starego dworca pod plac zabaw. 

 

 Radna Krystyna Świerkot-Żmij złożyła interpelację Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych w sprawie przywrócenia organizacji sportowych obozów letnich na obiektach 

oświatowo-sportowych Gminy Goczałkowice-Zdrój. 

 

 Radna Krystyna Świerkot-Żmij złożyła interpelację w sprawie niepokojącego stanu 

nawierzchni na placu zabaw wykonanym w ramach programu „Radosna Szkoła”, 

zlokalizowanym na terenie szkoły podstawowej. 

 

Powyższe interpelacje znajdują się w materiałach Biura Rady Gminy. 

 

Ad. 6. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/89/2015 Rady Gminy 

Goczałkowice-Zdrój z dnia 22.12.2015r, w sprawnie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2016-2023 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Gminy o zreferowanie tematu. 
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Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany dotyczą wprowadzenia nowych zadań do 

przedsięwzięć wieloletnich: 

 Pierwsze zadanie to przebudowa ul. Jeziornej. Szacunkowa wartość zadania to 

7.000.000zł, z czego 3.000.000zł maja pochodzić z budżetu państwa z programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019, udział 

Gminy Pszczyna – 1.333.000zł, udział Gminy Goczałkowice- Zdrój – 1.333.000zł, 

udział Powiatu Pszczyńskiego – 1.333.000zł. Poinformowano, że inwestorem zadania 

będzie Powiat Pszczyński.  

 Drugie zadanie to adaptacja i remont istniejących boisk, kortów tenisowych oraz 

modernizacja istniejącego terenu rekreacyjnego w sąsiedztwie Parku Zdrojowego – 

dopisanie do wykazu przedsięwzięć wieloletnich nowego zadania, przy czym 

przyjęcie do realizacji w latach 2017 i 2018 I etapu jego wykonania, w zakres którego 

wchodzi remont boisk sportowych przy ul. Uzdrowiskowej 44 z uwzględnieniem w 

jego finansowaniu dotacji z budżetu państwa w wysokości 2.000.000zł, o którą Gmina 

wystąpi do Ministerstwa Sportu. Kosztorys inwestorski wynosi 6.537.000zł netto na 

wykonanie całości zadania.  

 Trzecie zadanie dotyczy zbiornika retencyjnego w rejonie ulicy Zimowej – 

przeniesienie realizacji zadania z 2017 roku na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczącą Komisji 

Gospodarki i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/89/2015 

Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 22.12.2015r, w sprawnie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2016-2023. 

 

Radna Paszek przed odczytaniem stanowiska Komisji Gospodarki i Finansów 

wypowiedziała się w sprawie modernizacji boiska LKSu. Radna stwierdziła, że w czasie 

komisji był to temat omówiony tylko w ogólnym zarysie i był przedmiotem tylko jednego 

posiedzenia komisji. Radna przyznała, że jest już za późno, aby omawiać szczegóły zadania 

modernizacji obiektów LKSu i wypada pozytywnie zaopiniować zmianę Uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, ale w imieniu wszystkich radnych i własnym poprosiła 

Władze Gminy o szczegółowe informacje w tej sprawie na najbliższym posiedzeniu Komisji 

Gospodarki i Finansów, następnie Radna poinformowała, że Komisja Gospodarki i Finansów 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Wize zapytał na ile lat jest zaplanowana inwestycja. 

 

Wójt Gminy poinformowała, że wszystko zależy od tego, w jakim czasie i ile uda się 

pozyskać środków na ten cel. Poinformowano, że zadanie podzielone jest na etapy, które 

mogą być realizowane niezależnie.  

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że wartość kosztorysowa całego tego projektu 

wynosi 6.537.000zł netto. 
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Wójt Gminy dodała, że w projekcie ujęte są między innymi korty, zagospodarowanie 

całego terenu otaczającego obiekty LKSu, parking, deptaki, trybuny. 

 

Radny Brudek przypomniał, że boisko LKSu zostało zbudowane w czynie społecznym 

i teraz, po wielu latach społeczeństwo powinno mieć możliwość korzystania z nowoczesnych, 

zmodernizowanych obiektów sportowych. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że przyśpieszenie zorganizowania tego zadania 

inwestycyjnego wyniknęło z tego powodu, że do władz Gminy dotarła trzy tygodnie temu 

informacja o możliwości składania wniosków do Ministerstwa Sportu i Turystyki, gdzie 

dofinansowanie może wynieś 50%, ale nie może przekroczyć 2.000.000zł. Z tego powodu 

postanowiono zrobić wszystko, żeby ten wniosek z całą niezbędną dokumentacją złożyć do 

tego programu. Poinformowano, że jest to wielka szansa, ponieważ na tego typu 

infrastrukturę nie ma wielu możliwości pozyskana środków z programów operacyjnych. 

Drugi program tego typu, z którego już kiedyś Gmina czerpała środki na Orlik umożliwia 

zdobycie dofinansowania o wysokości 33%. Termin składania wniosków na modernizację 

infrastruktury upływa 31 marca, stąd wyniknęło zaistniałe przyśpieszenie. Poinformowano 

również, że wniosek nie jest jeszcze gotowy, natomiast potrzebny do niego jest szereg 

dokumentów, w którego skład między innymi wchodzi gotowość do realizacji inwestycji, 

czyli pozwolenie na budowę. Poinformowano, że wniosek o pozwolenie na budowę został już 

złożony w Starostwie Powiatowym i lada dzień decyzja powinna zostać wydana. Sekretarz 

Gminy wyjaśniła, że używane wcześniej słowo „etapowanie” jest stosowane w dwóch 

znaczeniach. Po pierwsze cały teren LKSu, który wynosi prawie 5ha jest podzielony na 9-10 

etapów, w których skład wchodzą osobno oba boiska, trybuny, plac zabaw, odwodnienie, 

korty, parkingi, komunikacja wewnętrza, kanalizacja, oświetlenie itd. Aktualnie w rachubę 

wchodzą cztery etapy boisko 1 i boisko 2, komunikacja wewnętrzna z odwodnieniem oraz 

trybuny. Pozostałe etapy realizowane będą w drugiej kolejności. Sekretarz Gminy 

poinformował, że orientacyjny koszt brutto wyliczony został na 6.000.000zł. Przetarg na 

wykonawstwo zostanie ogłoszony dopiero w momencie zabezpieczenia środków z 

dofinansowania. Z perspektywy technologii budowy boisk, okres modernizacji każdego 

boiska oddzielnie trwać będzie około półtora roku, ponieważ 5-6 miesięcy trwa podbudowa i 

wykonanie, a następny rok jest czasem posiana trawy, odpowiedniej pielęgnacji trawnika w 

celu właściwego ukorzenienia i uzyskania właściwej murawy, zatem sam etap modernizacji 

boisk rozplanowany jest na 3 lata. 

 

Radny Zbigniew Jacek zapytał, czy w przypadku niezdobycia przez Gminę 

dofinansowania Władze nadal będą się starały rozpocząć etapy zadań modernizacyjnych, czy 

Gmina nie jest w stanie samodzielnie sfinansować poszczególnych etapów modernizacji 

obiektów LKSu.  

 

Wójt Gminy poinformowała, że obowiązkowy wkład własny Gminy jest zaplanowany 

w budżecie Gminy, a z tego co mówią przedstawiciele LKSu i Pan Kierownik GOSiRu, to 

realizacja tego zadania jest pilną potrzebą. Wójt Gminy dodała, że na bazę sportową nie ma 

żadnych środków np. unijnych, dlatego jeżeli został ogłoszony konkurs i jest okazja na 
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zdobycie dofinansowania to trzeba chociaż spróbować, ponieważ 2.000.000zł, o które Gmina 

się ubiega to nie jest mała kwota. 

 

Kierownik GOSiRu, Pan Jan Bukowczan poinformował zebranych, że tak właściwie 

Gmina Goczałkowice-Zdrój nie ma ani jednego porządnego boiska, na którym mogłyby 

zostać zorganizowane rozgrywki. Pan Bukowczan poinformował, że wystarczą dwa dni 

solidnego deszczu, by boisko zostało na 3 tygodnie wyłączone z użytku, ponieważ woda nie 

schodzi z boiska. Kierownik GOSiRu poinformował, że zostało wystosowane pismo z 

zaleceniami z Okręgowego Związku Piłki Nożnej, w którym zarząd GOSiRu został 

poinformowany, że jeżeli w przyszłym sezonie boisko nadal będzie w taki stanie, to nie 

zostanie ono odebrane i udostępnione do organizowania rozgrywek pałkarskich. Przede 

wszystkim trzeba zbudować ogrodzenie przynajmniej z jednej strony wraz z dojściem do 

boiska, umożliwiającym sędziemu wejście na boisko bez kontaktu z kibicami. 

Poinformowano, że jeżeli płot nie zostanie wykonany do 1 lipca, czyli do dnia odbioru boiska, 

to Gmina Goczałkowice-Zdrój zostanie skreślona z listy i nie weźmie udziału w rozgrywkach 

piłkarskich.  

 

Radna Paszek zapytała Kierownika GOSiRu, czy ma zabezpieczone środki w budżecie 

na budowę nowego ogrodzenia. 

 

Pan Bukowczan poinformował, że posiada zabezpieczone w budżecie GOSiRu środki 

w wysokości 10.000zł, niestety ta kwota nie wystarczy na jego wykonanie. Brakującą część 

środków Kierownik GOSiRu planuje pozyskać z zewnątrz.  

 

 Nie było kolejnych pytań, zatem Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnych o 

przystąpienie do głosowania. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 1 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

Ad. 7a. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących 

własność Gminy Goczałkowice-Zdrój 

 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Gabrielę Zipser o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących 

własność Gminy Goczałkowice-Zdrój. 

 

Pani Zipser poinformowała, że przedmiotowa działka ma niewielką powierzchnię tj. 

0,0399 ha oraz kształt wąskiego trójkąta oddzielającego nieruchomość zabudowaną obiektami 

usługowymi, od drogi – ul. Św. Jerzego. Zgodnie z ustaleniami planu może być przeznaczona 

pod budowę parkingu, ale na przeszkodzie stoi jej kształt. Działka ta nie ma możliwości 

zagospodarowania jako odrębna nieruchomość ze względu na swoje cechy geometryczne i 
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wielkość. Najkrótszy bok działki ma zaledwie 12m a najdłuższy 74,5 m, co przy trójkątnym 

kształcie działki i powierzchni 0,0399 ha uniemożliwia jej samodzielne, racjonalne 

zagospodarowanie. Poinformowano, że w takiej sytuacji działka ta może być jedynie zbyta na 

poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Mając na uwadze to, że 

przez przedmiotową działkę przebiega wodociąg i kanalizacja, zbycie tej działki nastąpi z 

jednoczesnym ustanowieniem na rzecz Gminy Goczałkowice-Zdrój służebności przesyłu. 

Pani Zipser poinformowała zebranych, że sprzedaż nieruchomości stanowiących własność 

gminy następuje z zachowaniem przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami, z 

których wynika, że zasadą jest, że zbycie nieruchomości następuje w drodze przetargu.  

W tym przypadku zasadne jest, aby na zbycie tej działki zorganizować przetarg ograniczony 

do właścicieli nieruchomości sąsiednich. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, na 

zbycie nieruchomości gminnej wymagana jest zgoda Rady Gminy wyrażona w formie 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczącą Komisji 

Gospodarki i Finansów o przedstawienie opinii komisji w tej sprawie. 

  

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 7b. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących 

własność Gminy Goczałkowice-Zdrój 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zreferowanie tematu. 

 

Pani Zipser poinformowała, że ze względu na położenie, powierzchnię i kształt, 

działki, o których mowa nie nadają się do samodzielnego zagospodarowania, jako odrębne 

nieruchomości. W tej sytuacji działki te mogą być jedynie zbyte na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległych. Sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy następuje z zachowaniem przepisów ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, z których wynika, że zasada jest, że zbycie nieruchomości następuje w 

drodze przetargu. Poinformowano, że w tym przypadku istnieją przesłanki do zbycia tych 

działek w drodze przetargu ograniczonego do właścicieli nieruchomości sąsiednich ze 

względu na to, że potencjalnie mogą poprawić zagospodarowanie tych nieruchomości. 

Poinformowano, że tak jak w poprzedniej uchwale, zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym, na zbycie nieruchomości gminnej wymagana jest zgoda Rady Gminy wyrażona w 

formie uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczącą Komisji 

Gospodarki i Finansów o przedstawienie opinii komisji w tej sprawie. 

  

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 1 

 

Ad. 7c. zawarcia porozumienia z Gminą Miedźna o powierzenie Gminie Miedźna 

zadania publicznego w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Goczałkowice-Zdrój 

opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Grzawie 

 

Przewodniczący Rady poprosił o Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

przedstawienie tematu. 

 

Kierownik OPS poinformowała, że na podstawie ustawy o pomocy społecznej do 

zadań zleconych zakresu administracji rządowej realizowanych przez Gminę należy m.in. 

prowadzenie i rozwój infrastruktury środowiskowych domów samopomocy dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi. Poinformowano, że dotychczas Gmina nie prowadziła i nie 

zlecała prowadzenia środowiskowych domów samopomocy dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. Rozporządzenie w sprawie środowiskowych domów samopomocy stanowi, że 

jeżeli gmina lub powiat właściwy ze względu na miejsce zamieszkania osoby nie prowadzą 

ani nie zlecają prowadzenia domu, wówczas osoba może być skierowana do domu 

prowadzonego przez inną gminę lub powiat, któremu odpowiedni organ jednostki samorządu 

terytorialnego właściwy ze względu na miejsce zamieszkania osoby ubiegającej się o 

skierowanie do domu powierzył w drodze porozumienia, realizację zadania publicznego.  

Poinformowano, że porozumienie nie pociąga za sobą skutków finansowych dla budżetu 

Gminy, gdyż prowadzenie środowiskowych domów samopomocy jest zadaniem zleconym z 

zakresu administracji rządowej realizowanym przez gminę, w całości finansowane z budżetu 

państwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie swoich opinii. 

  

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
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Ad. 7d. wyrażenia zgody na podjęcie współdziałania z innymi gminami 

 

Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza Gminy, Panią Marię Ożarowską o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie współdziałania z 

innymi gminami. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że w ostatnich miesiącach odbyło się kilka spotkań 

roboczych poświęconych utworzeniu ścieżki rowerowej wokół Jeziora Goczałkowickiego. W 

toku tych spotkań ustalono krąg podmiotów zainteresowanych utworzeniem ścieżki, wybrano 

podmiot wiodący, przeanalizowano sprawy własnościowe, wyznaczono trasę ścieżki, 

poczyniono ustalenia, co do źródeł finansowania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczącą Komisji 

Gospodarki i Finansów o przedstawienie opinii komisji w tej sprawie. 

 

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 7e. nawiązania współpracy pomiędzy Gminą Goczałkowice-Zdrój a Gminą 

Plößerg (Niemcy) 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zreferowanie tematu. 

 

Wójt Gminy przedstawiła zebranym prezentację multimedialną na temat niemieckiej 

gminy Plößerg oraz poinformowała, że nieformalna współpraca obu gmin trwa od 2012 roku, 

a rozpoczęła się za pośrednictwem Stowarzyszenia Rybackiego „Żabi Kraj” podczas wizyty 

studyjnej w Bawarii. Do tej pory odbyły się dwie wizyty w Gminie Goczałkowice-Zdrój, w 

których udział wzięli przedstawiciele władz samorządowych i młodzi strażacy. 

Poinformowano, że miała miejsce również jedna rewizyta, która odbyła się w 2014 roku. 

Poinformowano, że w tym roku planuje się wyjazd strażaków z Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Goczałkowicach-Zdroju. Wójt Gminy dodała, że partnerstwo ma na celu integrację i 

budowanie wzajemnej przyjaźni pomiędzy naszymi lokalnymi społecznościami w dziedzinie 

sportu, kultury, bezpieczeństwa, edukacji, turystyki i doświadczeń samorządowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie swoich opinii. 

  

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 1 

 

Ad. 7f. programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój w roku 2016 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Krystynę Gimel o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój w roku 2016. 

 

 W pierwszej kolejności Radca Prawny poinformowała, że w projekcie tej uchwały 

zmianie uległa podstawa prawna, która wyniknęła z publikacji w 2015 roku tekstu jednolitego 

ustawy o samorządzie gminnym. Zmianie uległ również „Regulamin udzielania zamówień 

publicznych, których wartość nie przekracza wyrażonej złotych równowartości kwoty 30.000 

Euro”, zmieniony w 2015 roku. 

 

 Następnie Pani Gimel poinformowała, że celem programu jest zmniejszenie 

powstawania bezdomności zwierząt oraz zapewnianie właściwej opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój. Poinformowano, że tak jak to miało 

miejsce w ubiegłym roku, było wysłane zapytanie, zgłosiły się dwie firmy, wybrana została 

korzystniejsza oferta. Poinformowano, że przetarg wygrała ta sama firma, która zajmowała 

się tym programem w ubiegłym roku. Pani Gimel poinformowała, że do tej pory współpraca z 

tą firmą układała się bardzo dobrze i w kwestii warunków umowy nic się nie zmieniło.  

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił przewodniczącą Komisji 

Gospodarki i Finansów o przedstawienie opinii komisji w tej sprawie. 

  

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Nie było pytań, zatem przystąpiono do głosowania. 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 7g. odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie 

protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  
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Przewodniczący poprosił Radnych o głosowanie w sprawie przyjęcia wniosków 

wynikających z protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujące się – 4 

 

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje (dostępne w Biurze Rady) 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Wójt o odczytanie odpowiedzi na 

interpelacje, które zostały złożone na poprzedniej sesji: 

 Radnej Małgorzaty Paszek w sprawie szczegółowej oceny stanu technicznego basenu, 

analizy kosztów jego utrzymania oraz zaplanowania koniecznych remontów i 

inwestycji. 

 Radnej Małgorzaty Paszek w sprawie dokonania analizy wynagrodzeń pracowników 

administracyjno-obsługowych. 

 Radnego Zygmunta Furczyka w sprawie partycypowania przez Gminę w kosztach 

ekspertyz stanu technicznego budynków na obszarach objętych oddziaływaniem 

wydobywczym oraz badan stanu terenu na obszarach objętych eksploatacją PG 

Silesia. 

 

Ad. 9. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 

  

Wójt Gminy przedstawiła zebranym bieżące sprawy, którymi Gmina zajmowała się w 

ostatnim czasie: 

1. Inwestycje zaplanowane na ten rok: 

a) przebudowa ul. Rzemieślniczej - aktualnie realizowana inwestycja na terenie 

Gminy. Zakres przebudowy obejmuje: 

• wykonanie nawierzchni z kostki betonowej na długości 420 mb o 

szerokości jezdni 5,5m, 

• budowę kanalizacji deszczowej na długości 454 mb służącej 

odwodnieniu jezdni, 

• uzbrojenie terenu w wodociąg oraz budowę kanalizacji sanitarnej 

Prace wykonuje firma EUROVIA VINCI z Kobierzyc za kwotę ofertową 889 991 zł.  

Zakończenie prac zaplanowano na dzień 30 maja 2016r. 

2. Przygotowania do przebudowy dróg: 

a) przebudowa ul. Melioracyjnej 

Projekt obejmuje przebudowę drogi dojazdowej o szerokości 3,5 o nawierzchni z kostki 

betonowej oraz wykonanie kanalizacji deszczowej wraz z wpustami ulicznymi. 

Całkowita długość zaprojektowanej do przebudowy drogi wynosi 113 mb. 

Na początku kwietnia planuje się zorganizowanie przetargu na realizację tej drogi. 

b) Projekt przebudowy ul. Krótkiej 

Projekt obejmuje przebudowę drogi o szerokości 2,8m o nawierzchni z kostki betonowej oraz 

wykonanie kanalizacji deszczowej. Również w kwietniu planuje się ogłoszenie przetargu na 

przebudowę drogi. 
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c) Przebudowa ul. Bór I  

Projekt obejmuje remont drogi o szerokości 4,00 i 5,00m na długości 1 550 metrów wraz z 

remontem istniejących rowu i przepustów oraz wjazdów indywidualnych o nawierzchni 

asfaltowej. 

d) Na odcinku od ul. Szkolnej do ul. Polnej (długości 1200m) po obu stronach 

zaprojektowano krawężnik betonowy. 

Długość wyremontowanego odcinka w 2016r będzie uzależniona od pozyskanych środków 

zewnętrznych na remont w/w drogi. W przypadku braku środków zewnętrznych zostanie 

wykonany odcinek na takiej długości, na ile pozwolą środki własne budżetu gminy. 

e) Przebudowa ul. bocznej Szkolnej 

Projekt obejmuje przebudowę ul. bocznej Szkolnej o nawierzchni z kostki betonowej o 

szerokości 4,5 - 5,5 metra. Droga łączyć się będzie z aktualnie wykonywaną przebudową ul. 

Rzemieślniczej. Całkowita długość projektowanego odcinka do przebudowy to 238 mb 

3. Spotkanie z zarządem Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych. 

W dniach 2-3 marca gościł w naszej Gminie zarząd Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych, 

który odbył tutaj swoje posiedzenie. W spotkaniu uczestniczyli: Jan Golba - Prezes, Burmistrz 

Muszyny, Janusz Gromek (Prezydent Kołobrzegu), Leszek Dzierżewicz (Burmistrz 

Ciechocinka), Jerzy Terlecki (Burmistrz Polanicy Zdroju), Wojciech Farbaniec (Burmistrz 

Rymanowa). Rozmawiano o aktualnych problemach Gmin Uzdrowiskowych w tym 

związanych ze sporządzaniem operatów uzdrowiskowych, braku możliwości sporządzania 

świadectw klimatycznych wobec nieaktualnych rozporządzeń wykonawczych. Uczestnicy 

spotkania mieli możliwość zobaczyć część uzdrowiskową naszej miejscowości, Gminny 

Ośrodek Sportu i Rekreacji, Zaporę oraz Ogrody Kapias. 

4. Wystosowano Pismo do Pani Aleksandry Skowronek, Wicemarszałek 

Województwa Śląskiego z prośbą o informację na temat Strategii Uzdrowiska Goczałkowice-

Zdrój Sp. z o.o. na lata 2015-2018 oraz aktualnej sytuacji przedsiębiorstwa. Zaprosiłam na 

spotkanie w temacie aktualnej sytuacji Uzdrowiska w aspekcie zamierzeń dotyczących 

oszacowania wartości przedsiębiorstwa w celu zbycia udziałów oraz jego dalszego 

funkcjonowania. 

5. Odbyły się spotkania z władzami obiektów uzdrowiskowych, przedsiębiorcami 

prowadzącymi działalność gospodarczą na terenie uzdrowiska oraz przedstawicielami 

powiatowego zarządu dróg. Odbyło się kilka spotkań w związku z planowaną zmianą 

organizacji ruchu polegającej na ograniczeniu wjazdu do uzdrowiska polegającej na 

zamykaniu ulicy Uzdrowiskowej, na wysokości ronda "Nad Wisłą" w okresie od maja do 

września, w weekendy i święta. W tym roku akcja miałaby charakter pilotażowy.  Rozmowy 

w toku. 

6. Rozstrzygnięto konkurs na realizację zadań w zakresie działalności na rzecz 

rodziny, macierzyństwa, rodzicielstwa, upowszechniania i ochrony praw dziecka. Konkurs 

dotyczył organizacji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 sprawowanej w formie żłobka. 

Konkurs ogłoszono w dniu 18 stycznia 2016r. Termin składania ofert upłynął w dniu 12 

lutego 2016r. Do konkursu przystąpił jeden podmiot, złożono 1 ofertę. Ofertę dopuszczono do 

oceny merytorycznej, a następnie zakwalifikowano do dofinansowania.  

Wnioskodawca:  - NZOZ MEDIDENT dr n. med Agnieszka Homa-Kurczab 

Niepubliczny Żłobek Maja Agnieszka Homa-Kurczab 
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Niepubliczne Przedszkole Maja Agnieszka Homa-Kurczab 

43-230 Goczałkowice-Zdrój 

ul. S. Żeromskiego 2A 

Nazwa zadania:  - „Organizacja opieki nad dziećmi do lat 3 w Niepublicznym 

Żłobku MAJA w Goczałkowicach-Zdroju” 

Termin realizacji:  - od 01.03.2016r. do 31.12.2016r. 

Całkowity koszt projektu: - 152.400,00 zł 

Kwota dotacji z budżetu gminy wyniesie: 90.770 zł. 

7. Praca nad dokumentami strategicznymi. 

Trwają prace nad dwoma dokumentami strategicznymi niezbędnymi do pozyskania środków 

finansowych z Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego, instrumentu Zintegrowane Inwestycje Terytorialne tj. "Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Goczałkowice-Zdrój" oraz "Program Rewitalizacji dla 

Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2016-2020". Plan gospodarki niskoemisyjnej pozwoli 

zaplanować na najbliższe lata działania na rzecz zrównoważonego energetycznie i 

ekologicznie rozwoju Gminy, zaś program rewitalizacji ma na celu określić proces ożywienia 

wyznaczonego obszaru w zakresie jego funkcji społecznych, gospodarczych, 

środowiskowych, przestrzenno-funkcjonalnych i technicznych.  

Program rewitalizacji zaś ma na celu określić proces ożywienia wyznaczonych obszarów w 

zakresie jego funkcji społecznych, gospodarczych, środowiskowych, przestrzenno-

funkcjonalnych i technicznych 

8. Ścieżka rowerowa wokół Jeziora Goczałkowickiego. 14 marca podpisano wraz z 

pozostałymi partnerami porozumienie dot. współpracy przy pozyskaniu środków finansowych 

i budowie 40 km ścieżki rowerowej wokół Jeziora Goczałkowickiego. W ten projekt angażuje 

się osiem samorządów, Górnośląskie Przedsiębiorstwo Wodociągów, Uniwersytet Śląski oraz 

Nadleśnictwo Bielsko. Liderem projektu jest powiat pszczyński, a samorządy chcą pozyskać 

85% wartości projektu z programu Interreg Republika Czeska – Polska, który ma poprawić 

dostępność transgraniczną na czesko-polskim pograniczu. Sama ścieżka ma powstać w ciągu 

kilku najbliższych lat. 

9. W dniu 16 marca odbył się w naszej Gminie II Powiatowy konkurs kulinarny. 

10. W piątek, 01.04.2016 roku planowane jest uruchomienie Centrum Obsługi Ruchu 

Turystycznego Stary Dworzec. 

 

Ad. 10. Wolne głosy i wnioski 

 

 Przewodniczący Rady Gminy oddał głos radnym, którzy chcieli zabrać głos w ramach 

wolnych głosów i wniosków. 

 

Radna Świerkot-Żmij, w imieniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych złożyła na 

ręce Wójta Gminy wniosek w sprawie przywrócenia organizacji sportowych obozów letnich. 

 

Radna Paszek zgłosiła prośbę do Przewodniczącego Rady Gminy, aby przygotować na 

przyszłą sesję projekt planu pracy Rady Gminy na 2016 rok. 
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 Radny Zbigniew Jacek poinformował, że na terenie Pszczyny w pracach 

porządkowych udzielają się podopieczni poprawczaka, i istnieje możliwość, aby taką pomoc 

w pracach porządkowych zorganizować również na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęła do Rady Gminy skarga na 

Kierownika GOSiRu. Poprosił Wiceprzewodniczącego Rady, Pana Tadeusza Lazarka o 

odczytanie skargi. Po odczytaniu skarga została przekazana Komisji Rewizyjnej.  

 

Radna Sowa-Mrzyk zwróciła się do Kierownika AZK z prośbą o naprawę nawierzchni 

drogi na łączeniu ulicy Powstańców Śląskich z ulicą Bór II. Radna poinformowała, że 

znajduje się tam ogromna dziura, która utrudnia przejazd nie tylko samochodom, ale również 

rowerom.  

  

Kierownik AZK poinformował, że w najbliższym czasie rozpoczną się roboty 

asfaltowe i łączenie ulicy Powstańców Śląskich z ulicą Bór II zostanie wzięte pod uwagę. 

 

Radna Świerkot-Żmij zaproponowała, aby radni wzięli udział w szkoleniu w temacie 

zakresu kompetencji Radnych. 

 

Przewodniczący zaproponował, aby zrobić listę chętnych, którzy chcą wziąć udział w 

szkoleniu.  

 

Kierownik GOSiRu zabrał głos w sprawie skargi, która została odczytana. 

Poinformował, że jako zarządca obiektów GOSiRu musi reagować na takie sytuacje, 

ponieważ za jakiś czas wszystkie płoty będą do remontu.  

 

Radny Babiński zapytał, czy istnieje możliwość połączenia planowanej ścieżki 

rowerowej wokół Jeziora Goczałkowickiego z Uzdrowiskiem. 

 

Wójt Gminy poinformowała, że są już prowadzone rozmowy w tym temacie, 

ponieważ zrodziły się dwie propozycje poprowadzenia odcinka ścieżki rowerowej do 

Uzdrowiska.  

 

Radny Furczyk zapytał o poprowadzenie odwodnienia z planowanych ścieżek 

rowerowych do Potoku Goczałkowickiego. 

 

 Wójt Gminy zaproponowała, aby zaprosić posiedzenie Komisji przedstawiciela 

Powiatowego Zarządu Dróg, Pana Górkę, aby przedstawić szczegółowe informacje w tym 

temacie.  

 

 Sekretarz Gminy powróciła do tematu modernizacji obiektów sportowych LKSu. 

Biorąc pod uwagę fakt, że Radni nie znają dokładnie planów modernizacji obiektów 

sportowych LKSu, Sekretarz Gminy zaproponowała zorganizowanie spotkania z udziałem 
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projektanta, na którym zostałyby szczegółowo przedstawione wszystkie aspekty dotyczące 

projektu i zagadnień tego zadania.  

 

 Wójt Gminy powiedziała, że zgodnie z prośbą Radnej Paszek rozmowy w tym temacie 

zostaną przeprowadzone na najbliższym posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów. 

 

 Radna Paszek powiedziała, że temat modernizacji obiektów LKSu był omówiony 

tylko w ogólnym zarysie, natomiast plany projektu były przedstawione Radnym nie w czasie 

posiedzenia komisji, tylko po jego zakończeniu.  

  

 Wójt Gminy wyjaśniła, że cały pośpiech z tym związany wyniknął z tego, że został 

ogłoszony konkurs na dofinansowanie, do którego termin składania wniosków upływa 31 

marca.  

 

 Radna Paszek powiedziała, że skoro w planie modernizacji obiektów LKSu jest 

przewidziana budowa placu zabaw, to może zrezygnować z planowania kolejnego placu 

zabaw, który ma zostać wybudowany przy starym dworcu. 

 

 Wójt Gminy poinformowała, że na chwilę obecną temat placu zabaw został odłożony 

na jesień, ponieważ przy starym dworcu została posiana trawa i szkoda byłoby ją zniszczyć. 

Poinformowano, że o plac zabaw w tym miejscu pytają rodzice, ponieważ powstała tam strefa 

aktywności połączona z siłownią plenerową i wakeparkiem. 

 

Sekretarz Gminy dodała, że powstało w tym miejscu miejsce wypoczynku i rekreacji 

dla wszystkich. Władze Gminy chciałyby, aby place zabaw były w różnych miejscach Gminy, 

a nie tylko w części centralnej. Powracając do tematu obiektów LKSu Sekretarz Gminy 

poinformowała zebranych, że na chwilę obecną zmiany zostaną wprowadzone tylko do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, natomiast nie ma jeszcze zmian w budżecie.  

 

Radna Sowa-Mrzyk poinformowała, że kilka dni temu brała udział w XXII 

Międzynarodowych Targach Turystycznych w Katowicach, i Gmina Goczałkowice-Zdrój 

zaraz po Zamku i Parku Pszczyńskim to jest najbardziej rozpoznawalny element pod 

względem turystyczno-rekreacyjnym na terenie całego województwa Śląskiego. Radna 

stwierdziła, że zmodernizowane obiekty LKSu, połączone z planowanym placem zabaw przy 

starym dworcu i deptakami stanie się dodatkową atrakcją i wizytówką Gminy Goczałkowice-

Zdrój, która ma wielki potencjał.  

 

Radny Furczyk stwierdził, że plac zabaw przy starym dworcu nie będzie miejscem 

bezpiecznym, ponieważ w pobliżu znajdują się nieogrodzone tory kolejowe i stawy. 

 

Radna Świerkot-Żmij powiedziała, że w pierwszej kolejności nie powinny być 

budowane nowe place zabaw, tylko remontowane te, które już istnieją. W szczególności 

Radna poruszyła temat placu zabaw przy szkole, gdyż ciągle korzystają z niego dzieci, a jego 

nawierzchnia nie jest już bezpieczna.  
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Radna Młodzik również przyznała, że plac zabaw na boisku przy szkole jest w złym 

stanie i wymaga remontu w pierwszej kolejności. Przydałby się są dwa boiska do siatkówki 

plażowej i piłkochwyty. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że w sprawie piłkochwytów podtrzymuje swoją 

obietnicę, jednak dyrektor szkoły nie widzi takiej potrzeby. W kwestii terenu przy szkole, 

dyrektor szkoły ma pewne plany dotyczące stworzenia tzw. „Zielonej Klasy” na terenie, który 

jest porośnięty drzewami.  

 

Radna Świerkot-Żmij zaproponowała, aby zorganizować spotkanie gremium 

sportowego Gminy, nauczycieli wychowania fizycznego i Pana kierownika GOSiRu, na 

którym omówione zostałyby wszystkie kwestie dotyczące sportu i rekreacji.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Radnym za przybycie i zamknął obrady 

XIV sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój. 

 

Czas trwania sesji: 2 godziny 5 minut. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                              Piotr Jacek 

 

…………………………………   

 

 

 

 

Protokołował Szymon Jarczok 


